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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan lépünk ki? " 

Tisztelt Miniszter Úr! 
 
Miután a magyar kormány az Egyesült Államok által bejelentett szankciók hatására úgy döntött,
hogy kilép a Nemzetközi Beruházási Bankból, számos tisztázandó kérdés merült fel,  amelyekre
kérem, hogy az alábbiak szerint szíveskedjen válaszolni. 
 
1.  Tudvalévő, hogy Magyarország tőkerészesedése a  Nemzetközi Beruházási Bankban 73 millió
757 ezer euró, mely 25,27 százalékos részesedést jelent. Mit tervez a magyar kormány ezen már
befizetett tőke visszavétele/visszafizetése tekintetében? Adott-e már a kormány hivatalos jegyzéket
a Nemzetközi Beruházási Banknak? Ha nem, akkor mikor tervezi azt átadni és a fent rögzített, már
befizetett tőke visszafizetésével kapcsolatban milyen ütemezéssel számol a kormány? 
 
2. A Nemzetközi Beruházási Bank és Magyarország Kormánya között a Nemzetközi Beruházási
Bank Magyarországi Székhelyéről szóló Megállapodás kihirdetéséről szóló 2019. évi XI. törvény
értelmében a magyar kormány székhelyet biztosít a Nemzetközi Beruházási Banknak. Tudjuk, hogy
a Nemzetközi Beruházási Bank a budapesti I. kerület Fő utca 1. sz. alatt található Lánchíd Palota
épületének  felvásárlását  2020.  március  24-én  véglegesítette.  A hivatkozott  törvény  4.2.  pontja
értelmében  "Ha  a  Bank  számára  megfelelő  irodát  egy  harmadik  fél  bocsátja  rendelkezésre,  a
Kormány a Bank felmerülő költségeit és kiadásait megtéríti, olyan formában és mértékben, ahogy
azokról a Kormány és a Bank megállapodik." Mivel a Bank harmadik féltől szerezte meg az épület
tulajdonjogát, kérem, legyen szíves tájékoztatni, hogy pontosan mekkora összeggel járult hozzá a
Kormány az épület székhelyként történő biztosításához? 
 
Kérem, legyen szíves tájékoztatni arról is, hogy tervezi-e megvásárolni az épületet a kormány? Ha
igen,  akkor  a  fent  hivatkozott  törvény  4.2.  pontja  értelmében  milyen  elszámolási  módszertant



határoz meg a kormány a Bankkal szemben? Ha nem tervezik magyar tulajdonba venni a Lánchíd
palotát,  akkor számol-e azzal a kormány, hogy a kilépés ellenére továbbra is Budapest marad a
Bank székhelye? 
 
Általánosságban: várható-e a fent hivatkozott 2019. évi XI. törvény hatályon kívül helyezésének
kezdeményezése a kormány részéről? 
 
3. Szintén kérdés, hogy mi lesz a sorsa a Bank által már kihelyezett hiteleknek? Tudvalévő ugyanis,
hogy több magyar cégnek is hitelezett a bank - amelyek közül talán a legfontosabb az MVM - de a
romló pénzügyi helyzete miatt ezen hitelek jó részét már továbbértékesítette korábban. Tervez-e a
kormány ezen hitelek tekintetében állami garanciavállalást,  állami segítségnyújtást  nyújtani? Ha
igen, milyen formában? 
 
Válaszait előre is köszönöm. 
 
Üdvözlettel: 
Ungár Péter
LMP
Budapest, 2023.04.17.
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